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Abstract (en)
The invention relates to a process for pickling workpieces of highly alloyed materials, wherein the workpieces are dipped or passed into a bath.
To provide a pickling process which is more advantageous with respect to its overall costs as compared with the known state of the art and can
be safely handled in a simple manner without expensive controls, it is proposed that the bath contains less than 5% by weight of sulphuric acid,
less than 4% by weight of hydrofluoric acid and less than 4% by weight of hydrogen peroxide as well as water as the starting composition. The
bath temperature is held in a range between room temperature and 50@C. The replenishment with sulphuric acid and hydrofluoric acid, required
according to consumption, is carried out in accordance with the determination of the actual concentration, and the replenishment with hydrogen
peroxide is carried out in accordance with an indicator, hydrogen peroxide being held in an excess for operation in the transpassive range.

Abstract (de)
Die Erfindung betrifft ein Verfahren zum Beizen von Werkstücken aus hochlegierten Werkstoffen, bei dem die Werkstücke in ein Bad getaucht
bzw. geleitet werden. Um ein Beizverfahren zu schaffen, das hinsichtlich seiner Gesamtkosten im Vergleich zum bekannten Stand der Technik
günstiger ist und in einfacher Weise ohne aufwendige Steuerung sicher handhabbar ist, wid vorgeschlagen, daß das Bad weniger als 5 Gew %
Schwefelsäure, weniger als 4 Gew % Flußsäure und weniger als 4 Gew % Wasserstoffperoxid sowie Wasser als Ausgangszusammensetzung
aufweist. Die Badtemperatur wird in einem Bereich zwischen Raumtemperatur und 50 Grad Celsius gehalten. Das je nach Verbrauch erforderliche
Nachsetzen der Schwefelsäure und Flußsäure erfolgt entsprechend der Ermittlung der aktuellen Konzentration und das Nachsetzen des
Wasserstoffperoxids erfolgt entsprechend einem Indikator, wobei zur Fahrweise im transpassiven Bereich Wasserstoffperoxid im Überschuß
gehalten wird.
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